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Zgodnie z uchwałą 1212019 Zarządu Osiedla ,,Barbara" z dnia 20.08.2019 roku - w dniu
05,09.2019 r. w siedzibie Szkoły Podstawowej nr 2 w Czechowicach - Dziedzicach odbyło się ogólne
zebranie mieszkańców osiedla ,,Barbira" ,

PrzYbYłych mieszkańców oraz zaproszonych gości: Burmistrza Miasta i Gminy - Mariana
Błachuta, Sekretarza Miasta * Marka Gazdę, Przedstawicieli policji Kamila Chrapek, Straży Miejskiej -
Leszka CzoPka radnego Łukasza Dobuckiego przywitał Przewodniczący osiedla ,,Barbara" - Andrzej Maj
i zaproponował następujący porządek zebrania:

1,. Stwierdzenie prawomocności zebrania.
2. Wybór sekretarza zebrania.
3. Sprawozdanie z działalnościZarządu w minionej kadencji.
4. Przedstawienie Zarządzenia Burmistrza Miasta nr l48l19 z dnia o2.og.zal,g r w sprawie

Powołania komisji skrutacyjnej celem przeprowadzenia wyborów zarządu Rady osiedla
Barbara.
Skład komisji:
Przewodnicząca - Joanna Sowa
Członek komisji - Joanna Machaniec
Członek komisji - Patrycja Glos

5. Dyskusja
6, Proponowanie zadań do budżetu osiedla na 2O2O rok (uchwała).
7. Przegłosowanie upoważnienia do zmian w trakcie roku budzetowego przez Zarząd

(uchwała).
8. Proponowanie zadań do budżetu gminy na 2020 rok.
9. Wolne wnioski
10. Zakończenie zebrania

Mieszkańcy osiedla jednogłośnie zaakceptowali taki porządek zeb;rania. Zgodnie z punktem
Pierwszym porządku zebrania przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że w zebraniu
uczestniczy 37 mieszkańców, co stanowi wystarczającą liczbę do podejmowania uchwał oraz do
zgłaszania zadań na rok budżetowy 2020. Następnym punktem porządku obrad był wybór sekretarza
ogólnego zebrania mieszkańców osiedla ,,Barbara". Kandydaturę Marka pietrzyka zgłosił
Przewodniczący zebrania. W związku z brakiem innych propozycji z sali wszyscy obecni jednogłośnie
przyjęli ww. kandydaturę.

W oParciu o punkt trzeci przewodniczący przedstawil sprawozdanie z działalności Zarządu
Rady Osiedla w mijającej kadencji 2015-2019 wg.

Członek zarządu Pani Burejza Edeltrauda przeprowadziła się do innego osiedla w związku z
czym zarząd działał w pomniejszonym składzie.

W minionych latach wydatkowano 343 457,- zl na rzecz Osiedla Barbara:
Z najważniejszych wydatków to 148000 na inwestycje:
- 90000 budowa chodnika przy ul. Drzymały.
- 40000 projekt ul. Biegnącej od Topolowej do Osiedla - ul. Boczna, jeśli miasto przejmie tereny

do stawów zostanie wykonana dalsza część.
- 10000 wykonano trzy lampy uliczne - ul. Drzymały, Boczna, Nad Białką
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- 110000 remonty i inwestycje - Szkoła Podstawowa nr ż, Przedszkola Publiczne nr 10 i 9, klub
kaja kowy, straż pożarna.

- 36000 wsParcie imprez Środowiskowych - Zapaleńcy, zawody wędkarskie dla dzieci, wsparcie
tokalnych kół emerytów.

Z budŻetu miasta na terenie Osiedla wykonano najważniejsze prace w zakresie:
- ll etap remontu ul. Traugutta.
- remont odcinka ul. Górniczej obie nitki wzdłuż Parku i Osiedla.
- wykonano chodnik od Piekarni do osiedla Kolonia.
- Termomodernizacja PP 10 w Cz.-Dz.
- Budowa oraz oddanie do użytku budynku kajakowni.

Do wykonania zostało:
- ul. Górnicza pomiędzy rają l i ll
- Przejęcie PokoPalnianych terenów oraz ićh remont na osiedlu Paszkowiec i Kolonia między lll i lV rają
- wYkonanie Parku przy ul. Św. Jadwigi - oczekiwanie na dotację ze środków zewnętrznych.

Po Przedstawieniu sprawozdania głos zabrala Pani Jolanta Buczek dyrektor pp 2 dziękując za wsparcie
podczas remontu przedszkola.

W glosowaniu jednogłośnie przyjęto sprawozdanie.
NastęPnie Przewodniczący poprosił o podanie kandydatów na przewodniczącego zarządu Rady osiedla
Barbara na następną kadencję.
Pan JerzY Folwarczny zgłosił kandydaturę Andrzeja Maja innych kandydatów nie zgłoszono,
Podczas gdY komisia skrutacvina przygotowywala karty do głosowania rozpoczęto dyskusję.
Głos zabrał Pan w sprawie ścieżek rowerowych wzdłuż ul. Węglowej i Traugutta
zauważając że są niebezpieczne i wymagają przebudowy lub poprawy oznakowania.
Burmistrz odPowiadając zauważył, że ścieżki są usytuowane w ciągach dróg powiatowych i w gestii ich
zarządu bYło takie oznakowanie i usytuowanie, aby zastosowane rozwiązanie było zgodne z
wYmaganiami Prawnymi w zakresie ich budowy i użytkowania. Zastosowane rozwiązanie zostało
zaakcePtowane Przez sfuŻby za to odpowiedziane. Ponadto przez okres 5 lat nie moźna
PrzebudowYwaĆ inwestYcji dofinansowanych z zewnętrznych środków. Po przeminięciu tego okresu
będzie można ponownie analizować sprawę oznakowania i ewentualnych robót.

Wg słów Burmistrza problem wypadków z udziałem rowerzystów jest ryzykiem wliczonym w
Poruszanie się w ruchu drogowym. Władze miasta widząc zagrożenia w oko-fky skrzyżowań ze ścieżką
na ul. Traugutta zaproponowały instalację wymuszającą zatrzymanie się rońrzysty przed wjazdem na
skrzyżowa nie.

MieszkańcY zwrócili uwagę na potrzebę manewrowania rowerem aby bezpiecznie jechać
ŚcieŻką wzdłuŻ ul. Węglowej, nawierzchnia niebezpieczna dla wąskich opon częste zjazdy iwjazdy na
ścieżkę.

Burmistrz w odpowiedzi przypomniał o zaplanowanej na 19 września wizji lokalnej w okolicach
ŚcieŻki rowerowej oraz zapewnił, że jeśli pojawią się nowe bezpieczniejsze rozwiązania będą
realizowane nowe projekty.
propozycje mieszkańców zostaną przekazane do zarządu Dróg powiatowych

W Przerwie dyskusji komisja skrutacyjna przeprowadziła glosowanie na przewodniczącego
zarządu RadY Osiedla Barbara, po podliczeniu głosów. Przewodniczącym został pan Andrzej Maj
otrzymując {6 głosów z 37 wydanych kart 36 głosów ważnych, 1 nieważny.

NastęPnie zaProponowano przedstawienie kandydatów do zarządu Rady osiedla zostali nimi
KrYstYna Waliczek, Jerzy Folwarczny, Teofil Janusz, Lucyna KohuĘ llona paczyńska, Mateusz
zimmerman. komisja skrutacyjna udała się przygotować karty do głosowania.
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Kontynuując dyskusję Pan
obiektów nad stawem Kopalniok.

zwrócił uwagę na problem zrujnowanych terenów i

Burmistrz omówil istniejący problem własności wspomnianych terenów, które w minionych
latach zostały sprzedane jeszcze podczas transformacji ustrojowej. obecny właściciel nie poczuwa się
do zadbania o teren w związku z tym ulega on zniszczeniom, Miasto chciało odkupić teren jednak za
rozsądną ceną natomiast właŚciciel podnosi ją do nierealnych kwot. obecnie zdaniem Burmistrza
Panuje niemoc Prawna, gdyż nikt nie zgłosił naruszeń prawa choćby podczas wycinki drzew.

Oferta gminY na wykup terenu jest stale aktualna i wladze są gotowe usiąść do rozmów, trzeba
tylko dobrej woli właściciela.

Pan l zgłosił hałas panujący na ul. węglowej w okolicach osiedla Braci sofków i

Kolonii gdYŻ PrzejeŻdŻające samochody (szczególnie ciężarowe) hałasują na powstałych w nawierzchni
nierównościach.Złożv| nrośbę o kontrolę prędkości itonażu przejeżdżających pojazdów.

Pani PoProsiła przedstawicieli Policji i Straży Miejskiej o kontrolę w okołicach
Placu zabaw PrzY ul. GÓrniczej szczególnie w godzinach wieczornych i nocnych ze względu na wybryki
okolicznych chuliganów.

Przedstawiciele słuŻb zapewnili że powiadomią przełożonych i dolożą starań, aby poprawić
bezpieczeństwo w tamtej okolicy.

Pani P' - , , zaPytała dlaczego podjęto decyzję o likwidacji filii biblioteki miejskiej w
PrzYziemiu koŚcioła Św. Barbary. Zauważyla problem z komunikacją, aby dotrzeć do nowej siedziby
szczególnie dotyczący ludzi starszych i dzieci.

Burmistrz odPowiedział, Że docelowo po uruchomieniu nowej biblioteki będzie usługa dowozu
ksiąŻek na telefon, Będzie można wypoźyczać książki w formie cyfrowej oraz korzystać z większych
możliwości biblioteki na miarę XXlwieku.

RadnY Łukasz Dobucki włączył się do dyskusji zauważając że wnioskował o usunięcie propozycji
likwidacji biblioteki z uchwały Rady Miasta, jednak zostal przegłosowany.

Burmistrz stwierdził Że taka decyzja leży w kompetencjach Rady Miasta, a budżet zyskuje koszt
wYnajmu dotYchczasowYch Pomieszczeń natomiast pracownicy zostaną zatrudnieni w nowej siedzibie.
Łukasz Dobucki zauważył że dojdą także dodatkowe koszty choćby związane z dowozem na telefon _
samochód, kierowca, szkolenia, badania itd.

MieszkańcY zwrócili uwagę że wyjście z dziećmi na cykliczne zajęcia ,,Kulturkowo" na godzinę
].0:00 rano będą problemćm ze względu na odległość.

Przerwano dYskusję przeprowadzając głosowanie przez komisję skrutacyjną - wydano 36 kart
do gtosowania. Po Podliczeniu głosów komisja skrutacyjna stwierdziła 36 osób głosujących, 36 kart
waŻnYch oraz ogłosiła skład osobowy Zarządu Rady osiedla Barbara w skład,źie:
- llona Paczyńska 30 głosów !
- Krystyna Waliczek 30 głosów
- Jerzy Folwarczny 28 glosów
- Teofil Janusz 28 glosów
- Lucyna Kohut 27 glosów
- Mateusz Zimmerman 26 głosów

W dalszej częŚci dYskusji Pani : . zwrócila się do przedstawicieli policji i SM w sprawie
blokowania wYjazdu z Parkingu przy PKO na ul. Traugutta. Dzielnicowy zauważyl,że policja nie moze
interweniowaĆ na Parkingu niepublicznym. Administrator musiałby zastosować oznakowanie ,,STREFA
ZAMlESZKANlA" co umożliwi interwencję jednak zwrócił uwagę na dalsze konsekwencje idące z wlw
znakiem (parkowanie tylko w wyznaczonych miejscach).

Pani_ , zauważyła że regularnie kierowcy zastawiają jej wjazd
na chodniku przed wjazdem.

do bramy posesji parkując

Pani Poinformowała, że przed Żabką na ulicy Węglowej 9i. chcąc ominąć stojące na
chodniku samochody trzeba wejść na jezdnię co jest niebezpieczne.
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Przedstawiciel Policji zapewnił, że starają się reagować na wszystkie wezwania jednak brakuje patroli
zaProPonował moŻliwoŚĆ wYsłania fotografii niewłaściwie zaparkowanego samochodu do Krajowej
Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa, aby wskazać miejsce kontroli.

Pan . stwierdził, że samochody blokują przejazd ichodnik na łączniku od ul. Traugutta
do ul. Dolnej w okolicy Baru i wjazdu na teren osiedla.

plany itd.
zapytała czy jest możliwość podłączenia gazociągu do ulicy Bocznej, czy są

Burmistrz odpowiedział Że postara się pomóc jednak musi wpłynąć wniosek od mieszkańców
oraz należy rozpoznać zapotrzebowanie (ilość możliwych przylączy}.

Mieszkańcy Kolonii wyrazili chęć wlączenia do sieci ogrzewania miejskiego.
Burmistrz stwierdzil Że inwestycja jest uzasadniona jednak bardzo kosztowna. plM może

PrzYgotowaĆ instalację po rozpoznaniu potrzeb i możliwości sieci, jednak mieszkańcy muszą we
własnYm zakresie przygotowaĆ budynek i pokryć koszty ztym związane. Należatoby wybrać najbardziej
zdeklarowane do PrzYłączenia budynki dopiero wtedy można rozpocząć planowanie. podobne
pilotażowe prace trwają w budynkach kolejowych w centrum miasta.

Pan ' zauwaŻYl, Że ulica Boczna w kierunku stawu Kopalniok jest zaśmiecona i
zaproponował, aby częściej wywożono śmieci z ustawionych tam koszy.

Pani PoProsiła aby kontrolować ścieżkę rowerową wzdłuż ul. Traugutta ze względu na
bezPieczeństwo nawierzchni zauważyła, że często znajdują się na nie odłamki szkła i śmieci. Zauważyła
teŻ Że cięŻarówki jadące ul. Węglową, Górniczą powodują wibracje budynków. ponadto
Poinformowała o amatorskich wyŚcigach urządzanych ulicą Trauguta od Kauflandu w kierunku ul.
Węglowej szczególnie w porach wieczornych.

Przedstawiciel Policji zapewnil o kontrolach natomiast przedstawiciel 5M zapewnił o
monitoringu wizyjnym części ulicy ireagowaniu na wszystkie zgłoszenia.

Pan I powiadomił, że w Kolonii kierowcy jeżdźątuż pod blokiem w V rzędzie. Służby
odpowiedziały, że nie można reagować na terenie prywatnym.

Burmistrz zaPewnił, ze miasto chce pomóc w remoncie alei wewnątrz Kolonii pomiędzy 3 i4
rzędem jednak wszelkie Prace można wykonać dopiero po przejęciu tych terenów, które są własnością
sRk. Niestety władze sRk mimo wielu rozmów nie wykazują dobrej woli.
NA tym dyskusię zakończo,no"

Następnie Przewodniczący zaproponował zadania do budżetu na rok 2020 - kwota 84392,- zł.
1,. 10000,- zł - Remont i malowanie pracowni SP 2
2. 2000,- zł - Nagrody zawody i konkursy SP 2
3. 10000,- zł - Remont toalet PP 10
4. 2000,- zł - imprezy dla dzieci PP 10
5. 5000,- zł - zakup urządzeń ogrodowych PP 9
6. 1000,- zł - imprezy dla dzieci PP 9
7, 5000,- zł - OSP Dziedzice
8. 4000,- zł -Zapalency 2O2O
9. 2000,- zł - zawody wędkarskie dla dzieci
10. 6000,- zł - spotkania integracyjne mieszkańców
].1. 5000,- zł - Kajakarze
12. 1000,- zł - Chór Moniuszko
13. 1000,- zl - Movimento
14. 20000,- zł - projekt chodnika od ul. Grabowickiej do Kolonii
15. 6000,- zł - Zabudowa koszy na śmieci
1,6. 4392,- zł - rezerwa
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W głosowaniu zebrani mieszkańcy jednogłośnie podjęliuchwałę o pizyjęciu budżetu na 2020 rok.



W drugiej uchwale również jednogłośnie zebranimieszkańcy upoważnili Zarządosiedla ,,Barbara"
do zgłaszania propozycji zmian zadań w trakcie roku budżetowego w ramach niewykorzystanych
środków finansowych dla Osiedla ,,Barbara".

Zgodnie z kolejnym punktem obrad przystąpiono do zgłaszania propozycji zadań do budżetu
gminy na 2020 rok.

7. Wykonanie Parku przy ul, Św. Jadwigi.

Kolejna częŚĆ zebrania dotyczyła wolnych wniosków i dyskusji, w której głos zabrali:
1, l poprosił o zamiatanie ścieżki rowerowej

Na tym zebranie zakończono
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^/Asekretarz Miasta sekretarz zebrania
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